

Ref.: HO 19\3\2020\
Date: 31 May 2020

الرقم: م ر 478 /2020/3/19
التاريخ: 31 مايو 2020

Customs Notice No. (4) of 2020

إعلان جمركي رقم (4) لسنة 2020

**Economic Stimulus by RAK Customs
Department**

الجوافز الاقتصادية لدائرة جمارك رأس الخيمة

Following the directives of His Highness Sheikh Saud Bin Saqr Al Qasimi, may Allah protect him, concerning the economic stimulus package of Ras Al Khaimah government, which includes initiatives that will serve the trade sector in Ras Al Khaimah, RAK Customs Department has decided to provide the following economic stimulus:

بناءً على توجيهات صاحب السمو الشيخ سعود بن صقر القاسمي "حفظه الله" بشأن حزمة الجوافز الاقتصادية لحكومة رأس الخيمة التي تتضمن مبادرات تخدم قطاع التجارة في رأس الخيمة فقد قررت دائرة جمارك رأس الخيمة بتقديم الجوافز الاقتصادية التالية:

- Presentation of the original certificate of origin and invoice during customs clearance of Import declarations shall be waived for 6 months, with the exception of the industrial exemption Import declarations.

- إعفاء تقديم مستند شهادة المنشأ والفاتورة الأصلية في التخليص الجمركي لبيانات الإستيراد ما عدا بيانات الإستيراد للإعفاء الصناعي لمدة 6 شهور.

- The AED 50,000 bank guarantee required for exercise of the customs clearance activity will be transferred to the Facility account of the clearance companies in order to raise their balances relating to the daily customs clearance operations for a period of 6 months to one year.

- تحويل مبالغ الضمان البنكي لنشاط مزاولة التخليص الجمركي المحدد بمبلغ 50000 درهم إلى حساب التسهيلات الخاص بشركات التخليص لرفع الرصدة الخاصة بهم لعمليات التخليص الجمركي اليومي ما بين 6 شهور إلى سنة.

- The validity of the customs representative/ broker card (if expired) shall be extended for 3 months as from the date of this Notice, and shall be exempted from the AED 50 per month fee for delay in renewing the card.

- تمديد صلاحية انتهاء بطاقة المندوب /مخلص الجمركي لمدة 3 شهور (حال انتهائها) من تاريخ إصدار الإعلان معفاة من رسوم تأخير التجديد 50 درهم لكل شهر.

- Collection of the facility statement liabilities and dues shall be deferred for 3 to 6 months.

- تمديد تحصيل مستحقات كشوف التسهيلات من 3 إلى 6 أشهر.

- The period for submission of the deposit refund claims shall be extended for 3 to 6 months.

- تمديد فترة مطالبة استرداد التأمينات من 3 أشهر إلى 6 أشهر.

For your information and necessary action as required.

للتفضل بالعلم واتخاذ ما يلزم.

This Notice shall come into effect as from 31 May 2020

يطبق اعتباراً من 31 مايو 2020

Dr. Mohammed Abdullah Al Mehrezi

د. محمد عبد الله المحرزي

Director General

المدير العام

